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A tegnapi Kossuth téri kordonbontáson részt vett a Fidesz-MPSZ 
valamennyi Csongrád megyei képviselője és Becsey Zsolt európai 
parlamenti képviselő is. Őt és Nógrádi Zoltánt , valamint két 
kormánypárti politikust kérdeztünk. 

Becsey Zsolt: - Részt vettem a kordon lebontásá-
ban, igaz, csák a végére értem oda, de a bűnrészes-
ségem fennáll. Arra hívtuk fel a figyelmet, amit 
Szájer József és Navracsics Tibor korábban levélben 
megfogalmaztak: érvényesülni kell az alkotmányos 
jogoknak, így a gyülekezési szabadságnak is. A kor-
don lebontása állampolgári engedetlenség volt. A 

Kossuth tér 100 éve, amióta a Parlament ott áll, kultikus hely, amely 
mindenféle rendű és rangú politikai és nem politikai véleménynyil-
vánításnak a helyszíne volt. A teret nem lehet lezárni. Strassbourg-
ban sem zárják le az Európai Parlament épülete előtti teret, voltam 
ott akkor, amikor 40 ezer dokkmunkás tüntetett. 

Nógrádi Zoltán: - Azért vettem részt a kordon le-
bontásában, mert alkotmányellenesnek tartom azt 
a körülményt, hogy a véleményük kinyilvánításá-
ban akadályozta a budapestieket, illetve az e célból 
vidékről Pestre utazókat. Polgári engedetlenségnek 
tekintem és vállalom a következményeket, nem 
óhajtok élni a mentelmi jogommal. 

Botka László (MSZP): - Ősszel Orbán Viktor azt 
^ M l ^ f f l k mondta, hogy illegitim a kormány és néhány héttel 
j B S l f c ^ r f később lángolt a tévészékház. Most öltönyben és 

nyakkendőben törvényt sértettek, majd visszavo-
nultak a Parlamentbe, onnan szurkoltak, hogy a 
térre érkező Árpád-sávosok balhét csináljanak. Ez a 
Fidesz alternatívája Magyarországnak. Semmi 
egyéb programjuk nincs, néhány ezer tüntetővel 

akarják destabilizálni az országot. Amit a Fidesz csinál, se nem de-
mokrata, se nem polgári, se nem európai. 

Sándor Klára (SZDSZ): - Orbán Viktor a kordon 
lebontásával a jogállamiság lebontását is megkezd-
te. A Fidesz elnöke ezzel valójában visszavezette a 
Kossuth térre az Arpád-sávos zászlókat lengető 
szélsőséges csoportokat. Azon lehet vitatkozni, ar-
ról lehet beszélgetni, hogy a kordon szükséges-e, de 
nem az a megoldás, hogy fideszes országgyűlési 
képviselők törvénytelenséget elkövetve lebontsák. 
Orbán Viktor polgári engedetlenséget hangoztatva olyan üzenetet 
küldött, mely szerint bárki, bármikor, bárhol, bármilyen kerítést bün-
tetlenül eltávolíthat. 
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Az ópusztaszeri emlékpark új igazgatója Horváth Gábor régész, tanár 

Leváltották Nagy Lászlót Parkrejtély 
BÁTYI ZOLTÁN 

Nagy László a taggyűlésen. Felállították az igazgatói székből Fotók: Frank Yvette 

Hát ez gyönyörű! Ilyen gondozott, szép parkban még soha nem 
jártam - mondta Szlovákiából érkezett rokonom 2005 nyarán. El-
ragadtatással szólt az ópusztaszeri látványról mindszenti ismerő-
söm is, aki - bár csupán néhány kilométerre lakik az emlékparktól 
- évekig nem szánt rá időt. Amikor viszont elcsaltam, mondván, a 
Feszty-körképet egyszer mindenképp látni kell, már azon sopán-
kodott, ugyan miért nem tervezett hamarabb családi kirándulást 
az emlékparkba. 

Citálhatnék még véleményeket erről a hatalmas múzeumról, hi-
szen jómagam évente elsétáltam, hol barátot, hol rokont, hol e múl-
tat idéző világon ámuldozó fiaimat kísérgetve a skanzen egyik házá-
ból a másikba. De hiába kutakodom emlékeim között: egyetlen 
rossz tapasztalatról sem tudok beszámolni. A park mindig mosoly-
gós arccal fogadott, akárcsak az ott dolgozó alkalmazottak. 

Elégedettségemben nem maradtam magamra. Ópusztaszeri a 
szakma is dicsérte, díjjal ismerte el, mint ahogy az emlékparkot üze-
meltető kht. vezetése is - tudomásom szerint - eddig csak ehsmerő-
en szólt az ott folyó munkáról. 

Ezek után érkezik a hír: Nagy Lászlót, aki több mint egy évtize-
de igazgatta ezt a parkot, felmentették. Kósza információk persze 
már ténferegtek a megyében arról, változások előtt áll az intéz-
mény. Maga az igazgató is panaszolta többször: további fejleszté-
sekre önerőből egyszerűen képtelenek. Márpedig a sok tucatnyi 
tévécsatornán kínált látványossággal elkényeztetett nagyközön-
ség új és még annál is újabb élményekre vágyik, ha már egyszer 
kirándulási célzattal kimozdul otthonából. Ha pedig ezt nem 
kapja meg, elmaradozhat Ópusztaszerről. Mint ahogy ez tavaly 
már meg is történt. Bár 2006-ban még messze a legkedveltebb 
Csongrád megyei, jegyért nézhető látványosság maradt a park, lá-
togatottsága 200 ezer fővel csökkent. 

Hogy ez kinek a felelőssége ? Mennyivel tudja ügyesebben röpí-
teni a világhír felé nemzeti emlékparkunkat az új direktor, ha öt-
leteit nem támogatják meg milliókkal ? Netán Ópusztaszer most 
éppen nem is emlékpark, hanem egy újabb olyan porond, ahol a 
politika szereplői megvívhatják csatájukat? Nem megválaszolt 
kérdések ezek, bár biztosra veszem, megválaszolhatóak. Csak ah-
hoz több tény tudására lenne szükség. Információt viszont ilyen 
fogalmakból, mint „indoklás nélkül", meg „közös megegyezés-
sel" (elhangzottak Nagy László leváltása kapcsán) nem lehet ki-
bányászni. 

Folytatás az 1. oldalról 

A zárt taggyűlésen - nem meg-
erősített információink szerint -
a 9 tagból 2 szavazott Nagy Lász-
ló leváltása mellett: ennyi épp 
elég is volt a döntéshez. A me-
gyei önkormányzaton kívül 
Ópusztaszer önkormányzata is 
így foglalt állást - miután Nagy 
nyilvánvalóvá tette: a többségi 
tulajdonos támogatása nélkül 
nem szeretne igazgató maradni. 

- Érdemeim elismerése mel-
lett, közös megegyezéssel föláll-
táriV'az igazgatói székből. Többet 
erről nem kívánok mondani -
mondta végül lapunk kérdésére 
az ötvennyolc éves Nagy László. 
Mosolyogni is próbált, de ez nem 
sikerült neki. 

- Elképesztő, ami itt most tör-
tént - mondta lapunknak Soly-
mos László szegedi alpolgármes-
ter. - Felháborító, hogy indoklás 
nélkül váltották le Nagy László 
igazgatót, miután két határozat-
ban is elismerte a taggyűlés, 
hogy eddigi munkája sikeres 
volt. Felháborító, hogy a legtöbb 

punknak Magyar Anna, a megyei 
közgyűlés elnöke. 

A kérdésre, hogyan szűnik meg 
az eddigi igazgató megbízatása, 
azt mondta, technikai részletek-
kel nem untatná lapunkat. A lé-
nyeg az, hogy mostantól az új 
ügyvezető igazgató lép hivatalba, 
az eddigi vezető december 31-éig 
szerződéssel itt marad szakértő-
ként, hogy biztosítsa az átmene-
tet és a folyamatosságot. Ugyan-
akkor új szemléletre is szükség 
van: a többségi tulajdonos szeret-
né fejleszteni a park idegenfor-
galmi tevékenységét. Minden-
képp lépni kell, mivel csökken a 
látogatók száma. 

Megkérdeztük Magyar Anná-
tól, miért kellett mennie Nagy 
Lászlónak, ha egyszer elégedet-
tekvoltak a munkájával. 

- Nem szeretnék belemenni az 
igazgató úrral kapcsolatos kérdé-
sekbe: megszületett a közös meg-
egyezés, és ezt korrekt módon sze-
retnénk végrehajtani. Személyi 
változások történnek, ilyen az 
élet, nincs senki bebetonozva. 

BAKOS ANDRÁS 

Levélbombát még nem azonosítottak Szegeden 

Műtrágya és drog a borítékban 

A kordonbontásról 

Vadkenderes és műtrágyás le- bármilyen veszélyes anyagot 
velet már különítet tek el a sze- vagy szerkezetet rejthet - rrresél-
gedi főpostán, de levélbombára te a férfi. Hozzátette: praxisa 
még nem akadtak. A rovatoló alatt még nem találkozott olyan 
munkatársai végzik a gyanús küldeménnyel, ami veszélyes 
küldemények kiszűrését. lett volna. 

Harnos Csaba elmondta: a 
Bombariadó már többször volt a küldemény feldolgozó huszonöt 
szegedi főpostán, a Széchenyi té- munkatársa külön oktatáson 
ren, de levélbombát még soha vett részt és felkészítették őket 
nem találtak. Arra persze már 
volt példa - tudtuk meg Harnos 
Csabától, az egyes posta vezető-
jétől - , hogy a gyanúsnak minő-
sülő küldeményt el kellett külö-
níteniük. 

- A pufis borítékban kábító-
szert, vadkendert találtak az álta-
lunk riasztott szakemberek -
mondta a postavezető. A drogos 
levelet a küldeményfeldolgozó-
ban szúrták ki. Egy másik alka-
lommal az első pillantásra gya-
nún fölül állónak tűnő fehér bo-
rítékból - műtrágya szóródott ki. 

A Széchenyi téri postán min-
den egyes küldeményt átvizsgál-
nak a rovatoló munkatársai. Az 
elsődleges cél persze a külde-
mény helyes irányba való továb-
bítása, de szortírozás közben ta-
pintással megvizsgálják a boríté-
kot. Tóth Attila tizenkét éve dol-
gozik a rovatolóban. Naponta 
körülbelül tízezer küldemény 
fordul meg a keze között. - Ami 
gyanúsnak látszik, azonnal el 
kell különíteni, mert a boríték Tóth Attila keze között naponta tízezer levél fordul meg 

az esetlegesen veszélyt jelentő 
küldemények feltárására. A ve-
zetőtől azt is megtudtuk, hogy 
gépi levélvizsgálö berendezés 
nincs a szegedi főpostán. 

Mikroprocesszor vezérlésű le-
vélvizsgálókat a nagy postai el-
osztókban használnak. Ezek ké-
pesek hatékonyan ellenőrizni 
minden küldeményt. Detektál-

tulajdonos kérését figyelmen kí-
vül hagyva olyan döntés szüle-
tett, hogy nem pályáztatjuk meg 
az állást: megválasztottak egy 

ekkora vagyon igazgatására egy 
fiatal tanárt, akinek még nincs 
koncepciója, sem muzeológusi, 
cégvezetői tapasztalata. 

- A döntés megszületett, van 
egy új ügyvezető igazgatója a 
parknak Horváth Gábor szemé-
lyében, ó fogja irányítani a követ-
kező öt évben az Ópusztaszeri 
Nemzeti Történeti Emlékpar-
kot, remélhetőleg mindenki 
megelégedésére - mondta la-

K0ZMA: A KÖZGYŰLÉS ERRŐL 
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Horváth Gábor kinevezett 
igazgató 

Kozma József, a megyei közgyűlés 
MSZP-SZDSZ frakciójának vezető-
je a történtekkel kapcsolatban azt 
közölte lapunkkal, hogy Magyar 
Anna elnök ezt a személyi válto-
zást nem tárgyalta meg a megyei 
közgyűléssel. „Ilyen módon a fide-
szes elnök a saját feje után ment, 
amikor egy közbizalmat élvező, 
tekintélyes ember eltávolításához 
nyújtott segítséget. Vagy másnak 
az instrukcióit követte - a közgyű-
lését biztosan nem" - hangoztatta 
Kozma. 

ják az összes ismert levélbom-
bát és gyanúsnak minősülő esz-
közt. 

Tomecskó Tamás, a magyar 
posta szóvivője elmondta: a napi 
összes küldeménynek kevesebb 
mint tíz százalékára kell különö-
sen ügyelni az elosztókban. A 
többi ugyanis üzleti számlalevél. 

CS. G. L. 

Fotó: Karnok Csaba 


